
 

 

 

 

 

111    %%%   SSS CCCIIIAAAAAALLL      
 
 

Verkiezingsprogramma 
2014 – 2018 

 
SP afdeling Stadskanaal 

 

 
 

 

 

 



    

 

2 

Inhoudsopgave  
 
 
Onze belangrijkste punten. 
 
 

Stadskanaal verdient een nieuwe koers 
*Het welzijn van de inwoners heeft prioriteit, iedereen moet kunnen meedoen. 
*Zorg moet op solidariteit gebaseerd zijn, kwalitatief goed en voor iedereen beschikbaar. 

 
Een sociale koers 
*Iedereen moet mee kunnen doen, ook werklozen, zieken, arbeidsongeschikten, ouderen. 
*Sociale werkplaatsen mogen niet gebruikt worden voor gemeentelijk arbeidsmarktbeleid.  
*Werken met behoud van uitkering alleen als het geen regulier en/of Wsw werk verdringt. 
*De gemeente moet een krachtig beleid voeren om de werkgelegenheid aan te wakkeren. 
*Mensen met schulden dienen al in een heel vroeg stadium te worden geholpen.  
 

Een zorgzame koers 
*Zorg moet op solidariteit gebaseerd zijn, kwalitatief goed en voor iedereen beschikbaar. 
*De huishoudelijke verzorging moet niét door schoonmaakbedrijven worden gedaan.  
*De SP wil daarentegen de thuiszorg als ‘buurtzorg’ georganiseerd zien. 
*Geld bestemd voor bijstand, Wmo en Wsw dient enkel daar aan uitgegeven te worden en 
niet te belanden in de algemene reserve. De SP wil dat dit geld geoormerkt wordt. 
 

Een leefbare koers 
*Bewoners die hun huis kwijtraken door wijkvernieuwing dienen voorrang te krijgen. 
*Woningen moeten gezond, veilig, milieuvriendelijk en energiezuinig zijn. 
* Bewonersparticipatie in plaats van inspraak bij herstructurering / wijkvernieuwing  

Een veilige koers 
*De SP wil goede preventie, in plaats van enkel criminaliteit bestrijden 
*Van groot belang is de verkeersveiligheid in woonwijken, rondom scholen en speelplaatsen. 
* Snelheidsbeperkende maatregelen op doorgaande wegen in woongebieden. 

 
Een leerzame koers 
*De SP is voorstander van kleinere scholen en minder grote klassen. 
*Naast de al bestaande opleidingen op MBO niveau ook opleidingen op HBO niveau. 
*Een opleiding MBO-Zorg in de gemeente Stadskanaal is zeer welkom. 
*Elke jongere moet de school verlaten mét een startkwalificatie (MBO-2, HAVO of VWO).  
*Ieder kind in het basisonderwijs moet zwemles kunnen krijgen. 
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Een koers voor jong en oud 
*Er moeten meerdere en volwaardige jongerencentra komen. 
*Jongeren die niet aan werk kunnen komen moeten worden geholpen een baan te vinden. 
*Betaalbare huurwoningen voor ouderen en mensen met een beperking. 
*Taxivervoer moet betaalbaar blijven voor ouderen, zonder hoge opstaptarieven. 

 
Een democratische koers 
*Een goed bestuurder is regelmatig in gesprek met de inwoners. 
*Het besturen van onze gemeente kan en moet een stuk democratischer worden.  
*Over belangrijke beslissingen moet de bevolking ruim tevoren haar mening kunnen geven.  
*Bij belangrijke en ingrijpende projecten de inwoners middels een referendum raadplegen. 
*Élke inwoner heeft recht op goede dienstverlening en een fatsoenlijke behandeling. 
*Voorrang geven aan uitgaven ten behoeve van de inwoners, zodat iedereen mee kan  
blijven doen, en voorzieningen niet geschrapt hoeven worden.  

 
Een mobiele koers 
*De SP zal bij de provincie aandringen op het behoud en herstel van buslijnen.  
*Waar dit niet mogelijk is een belbus die goed aansluit op de routes en tijden van buslijnen. 
*Het nieuwe station Stadskanaal liefst op een plek nabij het centrum.             

 
Een duurzame koers 
*Bouw of uitbreiding van ‘megastallen’ kan  rekenen op felle weerstand vanuit de SP. 
*Naar schone energiebronnen zoeken, zoals energie uit zon of aardwarmte.  
*Onderzoek naar de mogelijkheid van zonnepanelen op braakliggende industrieterreinen. 
*Onderzoek naar plaatsing van zonnepanelen op daken van bedrijven. 
*De SP is fel tegen de komst van windturbineparken in de nabije omgeving van woningen.  
*Woningen moeten goed geïsoleerd worden. Vooral oude sociale huurwoningen. 

 
Een levendige koers 
*De gemeente moet culturele organisaties en activiteiten blijven ondersteunen. 
*Stadskanaal moet culturele activiteiten binnen de gemeente mogelijk blijven maken. 
*De SP wil de bibliotheken zoveel mogelijk ontzien bij de bezuinigingen. 
*Iedereen die dat wil moet kunnen sporten, ongeacht het inkomen.  
*De SP wil valide en gehandicapte sporters samen in een vereniging. 
*Elke inwoner in onze gemeente moet in de zomer naar een zwembad in de buurt kunnen.  
*Alle 3 buitenbaden moeten in stand worden gehouden, eventueel vrijwilligers inzetten. 
 

Een ondernemende koers 
*Meer werkgelegenheid, ook voor mensen met een hogere opleiding. 
*De SP gaat voor échte banen.  
*Tegen uitbreiding van het aantal koopzondagen, niet in het voordeel van kleine winkeliers.  
*Wij zijn voorstander van andere activiteiten op zondag, horecagelegenheden mogen open.  
*Gratis parkeren is goed voor de winkeliers en moet dus blijven.  
*Minimaal 20 % van het door de gemeente uit te besteden werk aan lokale zzp-ers geven. 
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Stadskanaal verdient een nieuwe k ers 
 
De crisis lijkt te worden aangegrepen om de solidariteit en sociale zekerheid in ons land  
verder af te breken. Ook ónze gemeente moet de komende jaren enorm bezuinigen en er 
moeten keuzes gemaakt worden, dat is een vast gegeven. De SP wil dat hierbij in ieder geval 
de mensen met de laagste inkomens ontzien worden.  
De SP is fel tegen verspilling van geld aan prestigeprojecten en wil projecten die uitgesteld 
kunnen worden opschorten tot het financieel beter gaat. Het welzijn van de inwoners heeft 
voor de SP prioriteit, in onze gemeente moet iedereen kunnen blijven meedoen. 

De neoliberale Haagse politiek van ‘meer markt en eigen verantwoordelijkheid’ biedt geen 
oplossing om ons uit deze crisis te helpen, maar heeft enkel tot egoïsme en zelfverrijking  
geleid. ‘Omkijken naar een ander en zorgen voor elkaar’ wordt gepropageerd, maar wordt 
tegelijkertijd door diezelfde politiek juist onmogelijk gemaakt (bijvoorbeeld alleenstaande 
AOW-ers waarvan de een mantelzorger voor de ander is, worden gestraft met verlaging van 
hun beider AOW). De SP vreest dat voortzetting van dit beleid tot gevolg heeft dat de  
samenhang in onze samenleving verdwijnt.  

De SP staat voor menselijke waardigheid, gelijkwaardigheid en solidariteit. Dat zijn onze 
waarden, onze thermometer om te meten of onze samenleving socialer of juist asocialer 
wordt, in de zorg, op het werk en in de buurt. 

Het is tijd voor een nieuwe koers, een sociale koers! 
Deze nieuwe koers betekent een verkleining van de tweedeling tussen arm en rijk, oud en 
jong, ziek en gezond. De sterk toenemende armoede in onze gemeente vinden wij zeer  
zorgelijk. Steeds meer mensen komen door het asociale beleid van de huidige regering in de 
problemen en velen moeten gebruik maken van de voedselbank. De sociale werkplaats,  
Wedeka, krijgt grotere financiële problemen en heeft een steeds hogere bijdrage van onze 
gemeente nodig. Als we niets doen loopt het werkloosheidcijfer nog verder op, met als ge-
volg een sterke toename van het aantal mensen met een inkomen onder het bestaansmini-
mum. Stimuleren van de werkgelegenheid is daarom van het grootste belang, het moet voor 
bedrijven aantrekkelijker worden gemaakt om zich in de gemeente Stadskanaal te vestigen. 
 
De komende vier jaar wil de SP op sociaal gebied een forse stap vooruit zetten en de buurten 
en woonwijken in allerlei opzichten versterken. Een levendige buurt, waar de mensen elkaar 
kennen en met voldoende voorzieningen, vergroot de betrokkenheid en zorgt voor minder 
anonimiteit en eenzaamheid. Kleinschalige voorzieningen in de buurt brengen de menselijke 
maat terug in de publieke sector. Bovendien vermindert daardoor de bureaucratische con-
trole en is er minder toezicht nodig.  
 
De gemeenten moeten de komende jaren veel zorgtaken van het Rijk overnemen. Wij zijn 
groot voorstander van zorg dichtbij huis, maar deze maatregel gaat gepaard met enorme 
budgetkortingen. Privatisering en marktwerking hebben op dit gebied helaas nog steeds  
catastrofale gevolgen en zijn de SP een doorn in het oog. De SP vindt dat zorg op solidariteit 
gebaseerd moet zijn, kwalitatief goed en voor iedereen beschikbaar. 
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Een nieuwe koers betekent ook: de inwoners serieus nemen, de mensen betrekken bij wat je 
doet, je gezicht laten zien en de buurten en wijken ingaan. Het bestuur van de gemeente kan 
en moet een stuk democratischer worden. Hierbij denken wij ook aan de gemeentelijke  
herindeling waarover het college bestaande uit PvdA, CDA, GB en CU de inwoners niet heeft 
geraadpleegd, zulks in tegenstelling tot gemeenten als Vlagtwedde en Bellingwedde.   
 
De raad heeft in haar vergadering van 25 november 2013 gekozen voor de zogenaamde  
horizontale variant: samengaan met de gemeenten Veendam, Pekela, Vlagtwedde en  
Bellingwedde. De oppositiepartijen D66 en de VVD hebben in deze geen tegengeluid laten 
horen, de SP wél. De SP heeft dan wel gemeend dat van de twee geboden varianten dit de 
beste was, maar heeft daarbij wel een stemverklaring afgegeven: de SP vond dat de bevol-
king eerst geraadpleegd had moeten worden.  
Over belangrijke en kostbare beslissingen en kwesties moet de bevolking ruim van tevoren 
geinformeerd en in de gelegenheid gesteld worden haar mening daarover te geven, waarna 
die mening in de besluitvorming meebepalend moet zijn. De plaatselijke politiek moet zich 
veel meer openstellen voor alternatieven, bezwaren en correcties vanuit de bevolking. 
 
De SP is tegen ‘achterkamertjespolitiek’, onduidelijke besluittrajecten, onvoldoende of niet 
tijdig verstrekken van bestuurlijke informatie en andere ondemocratische praktijken. 
 
De SP is een brede partij. Een partij waarvan de leden invloed hebben op de koers die wordt 
ingezet. Een partij die luistert naar de samenleving. En dus een partij die weet wat er in die 
samenleving speelt. Ideeën van burgers, verenigingen, belangenorganisaties, instellingen en 
bedrijven zijn daarom altijd van harte welkom.  
 
Lees wat de SP te melden heeft en zet dat naast uw eigen ideeën.  
Maak uw keuze en ga in ieder geval stemmen. Op 19 maart 2014, bent Ú aan zet.  
Úw stem beïnvloedt de gemeentelijke koers voor de komende 4 jaar.  
 
Ónze koers is 100% sociaal. Ik hoop dat u met ons mee doet en kiest voor een nieuwe koers 
voor de gemeente Stadskanaal! 
 
Evert Idema 
Fractievoorzitter SP Stadskanaal. 
 

 
 
Hebt u vragen of opmerkingen over onderwerpen in dit verkiezingsprogramma, aarzel dan 
niet om ons te bellen of te mailen.  
 
Email: stadskanaal@sp.nl 
Telefoon 06-55927734 
 
 
 



    

 

6 

Een sociale k ers 
 
Op 16 november jl. is het woord ‘participatiesamenleving’ door het genootschap Onze Taal 
tot woord van het jaar 2013 uitgeroepen. 
Het woord participatiesamenleving dook voor het eerst op toen koning Willem-Alexander de 
troonrede voorlas. Hij zei dat de klassieke verzorgingsstaat gaat veranderen in een participa-
tiesamenleving. Volgens het genootschap betekent het: ‘een samenleving waarin burgers 
meer verantwoordelijkheid nemen voor hun eigen leven en omgeving’. 
 
Dat klinkt zo omschreven best vriendelijk, als een gunst bijna, maar niets is minder waar. 
Ons rechtse VVD/PvdA kabinet gaat met fraaie woorden als ‘eigen verantwoordelijkheid en 
participatiesamenleving‘ opnieuw snoeien, keihard snoeien, o.a. in de voorzieningen voor 
mensen zonder baan of met een laag inkomen. Het verliezen van een baan, ziek worden of 
gehandicapt zijn is echter pure pech, beslist geen eigen keuze. Het kan iedereen overkomen.  
 
De SP vindt dat elke burger recht heeft op bestaanszekerheid, op een zodanig inkomen dat 
hij of zij in staat is op een menswaardige wijze mee te draaien in onze maatschappij, ook bij 
werkloosheid, ziekte, arbeidsongeschiktheid en ouderdom.  
Dit is een recht, geen liefdadigheid.  
Schrijnende armoede en zinloze rijkdom zijn uitwassen van het huidige marktdenken en 
schadelijk voor onze gehele maatschappij. Beide moeten met kracht bestreden worden.  
 
Werkgelegenheid en Re-integratie 
In Oost Groningen liggen de banen niet voor het oprapen.  
Ook in de gemeente Stadskanaal is er grote behoefte aan meer werkgelegenheid.  
De SP vindt daarom dat de gemeente een veel actiever werkgelegenheidsbeleid moet gaan 
voeren, en daarbij ook moet zorgen dat het voor bedrijven aantrekkelijker wordt om zich 
hier te vestigen. Dat kan onder andere door de grondprijzen voor nieuwe bedrijven te verla-
gen, en te zorgen voor een goede infrastructuur en goede regionale samenwerking. 

Iedereen die kan en wil werken moet de mogelijkheid krijgen om te werken. De gemeente 
Stadskanaal moet elke inwoner optimale kansen bieden om zelf in het eigen levensonder-
houd te kunnen voorzien. Maar voor diegenen die daartoe niet in staat zijn (langdurig zie-
ken, (arbeids-)gehandicapten, alleenstaande ouders van jonge kinderen of langdurig werklo-
zen) moet er wel een goed vangnet zijn.  
 
Daar waar mogelijk moet getracht worden om, d.m.v. re-integratie, een baan in de sociale 
werkvoorziening of loopbaanbegeleiding, zoveel mogelijk mensen aan het werk te krijgen.  

De SP vindt dat werken met behoud van uitkering alleen is toegestaan als het geen regulier 
en/of Wsw werk verdringt, er een keuzevrijheid is voor de cliënt (soort werk, mogelijkheid 
tot doen van vrijwilligerswerk), er een maximale tijdsduur is (tot 3 maanden, in bijzondere 
gevallen tot 6 maanden), met als voorwaarde dat cliënten enkel geplaatst worden bij die  
bedrijven of instellingen die de intentie hebben om mensen te laten doorstromen.  
De bedoeling van werken met behoud van uitkering is dat mensen werkervaring op doen en 
arbeidsritme krijgen.  
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Sociale werkvoorziening 
Bij de sociale werkvoorziening behoort het sociale aspect voorop te staan. Mensen met een 
indicatie voor de sociale werkvoorziening (Wsw-indicatie) verdienen een eigen benadering 
en status, de ‘beschutte werkplek’, en moeten niet op één hoop worden gegooid met  
mensen in een re-integratietraject of andere groeperingen. De sociale werkvoorziening is 
immers juist gecreëerd voor mensen met een lichamelijke en/of een verstandelijke of  
psychische beperking, mensen die (tijdelijk) niet op hun plek zijn in een reguliere baan. 
Indien doorstroming van Wsw-ers naar die reguliere baan later toch mogelijk is dan moet dit 
wel uiterst zorgvuldig gebeuren. De SP is van mening dat sociale werkplaatsen niet gebruikt 
mogen worden voor gemeentelijk arbeidsmarktbeleid, voor mensen in de bijstand die met 
behoud van uitkering aan het werk moeten en anderen die gere-integreerd worden. 
 
Wsw-ers hebben recht op een Cao-loon. Wij vinden dat Wsw-ers in onze gemeente niet het 
slachtoffer mogen worden van landelijke experimenten waarbij arbeidsgehandicapten  
verplicht worden onder het minimumloon te werken. Hun welzijn moet voorop staan, niet 
de productiviteit. 
Vanwege de kwetsbaarheid van Wsw-ers op de arbeidsmarkt en in de samenleving heeft de 
gemeente een grote verantwoordelijkheid v.w.b. de sociale werkvoorziening. Zij heeft als 
taak toe te zien op het aanbieden van aangepast werk, vergezeld van goede begeleiding. In 
de huidige vorm is dit helaas onvoldoende mogelijk. Mede daarom en ook vanwege de 
slechte financiële situatie van het bedrijf, is het beter dat Wedeka een gemeentelijke dienst 
wordt. 
 
Gemeentelijke belastingen  
De SP wil dat de gemeentelijke belastingen meer afhankelijk worden van draagkracht. De 
gemeente kan lokale belastingen en heffingen verlagen voor mensen die weinig te besteden 
hebben. Aan de andere kant zouden grote bedrijven en mensen die veel verdienen best wat 
meer mogen betalen.  

Aandacht voor kinderen in armoede 
Meer dan 10% van onze kinderen groeit op in armoede en loopt al op jonge leeftijd een  
achterstand op. Opgroeien in armoede is van invloed op de ontwikkeling van kinderen.  
Zulke kinderen worden aan het begin van hun leven op een achterstand gezet, die ze de rest 
van hun leven waarschijnlijk niet meer inhalen. De SP wil dat het deze kinderen mogelijk 
wordt gemaakt om mee te blijven doen aan sporten en zwemmen, etc.  
 
Voedselbanken  
Helaas moeten steeds meer mensen bij de voedselbanken aankloppen, omdat zij het hoofd 
niet langer boven water kunnen houden. In een rijk land als Nederland zou een voedselbank 
helemaal niet nodig moeten zijn. De gemeente moet een daadkrachtiger beleid voeren om 
de werkgelegenheid aan te wakkeren, zodat werklozen weer een échte baan kunnen vinden 
en weer zélf in hun levensonderhoud kunnen voorzien 
De SP heeft regelmatig contact met de initiatiefnemers van de voedselbank en de mensen 
die daar noodzakelijkerwijs hun etenswaren moeten halen. D.m.v. een motie heeft de SP het 
voor elkaar gekregen dat de voedselbank in ieder geval financiële ondersteuning vanuit onze 
gemeente krijgt. Wij blijven het initiatief ondersteunen en waken ervoor dat zolang de voed-
selbank bestaat, deze door de gemeente ondersteund blijft.  
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Schuldenproblematiek 
De hulpverlening aan mensen met problematische schulden moet beter georganiseerd  
worden. Mensen met schulden dienen in een vroeg stadium te worden geholpen en niet pas 
als zij financieel geheel aan de grond zitten. Er dient ingezet te worden op voorlichting en 
preventie en tegelijkertijd moeten wachtlijsten voor de schuldhulpverlening zo snel mogelijk 
geheel verdwijnen, zodat mensen direct geholpen kunnen worden.  
 

Een zorgzame k ers 
 
De SP vindt dat zorg op solidariteit gebaseerd moet zijn, dus kwalitatief goed en voor  
iedereen beschikbaar. Het beschavingspeil van een samenleving is af te lezen aan de manier 
waarop wordt omgegaan met mensen die zorg nodig hebben. 
 
Sociale teams 
In Stadskanaal zijn er positieve ontwikkelingen te zien als we kijken naar welzijn en zorg. 
Het project ‘de kanteling’ heeft gezorgd voor een afname van de kosten.  
Minder bureaucratie en een betere samenwerking tussen de diverse professionals in de wijk 
werkt dus kostenbesparend en het zal de samenleving ook socialer maken.  
De SP wil graag in iedere wijk een sociaal team bestaande uit professionals met verschillende 
invalshoeken. Een dergelijk team kan preventief werken door snellere signalering van  
eventuele problemen. Om deze sociale teams een betere vertrouwensband te kunnen laten 
opbouwen met de mensen in ‘hun wijk’, zou er vanuit de gemeente een geldelijke bijdrage 
moeten komen om wijkgerichte kleine evenementen mogelijk te maken.  
 
Decentralisatie 
In de komende zittingsperiode worden veel zorgtaken vanuit het Rijk naar de gemeenten 
overgeheveld. De SP is groot voorstander van zorg dichtbij huis, maar deze maatregel gaat 
wel gepaard met enorme budgetkortingen. Omdat er onvoldoende geld voor deze nieuwe 
taken beschikbaar komt, kan de sociale zekerheid in het gedrang komen. Privatisering en 
marktwerking hadden en hebben op dit gebied nog steeds catastrofale gevolgen, hetgeen de 
SP een doorn in het oog is. Niet alleen de Wmo en de jeugdzorg, maar ook de uitvoering van 
de AWBZ en de Wajong, zijn straks de verantwoordelijkheid van de gemeenten. Deze  
overheveling zal gepaard gaan met enorme extra kosten. De SP zal zich echter met kracht  
inzetten voor een zo goed mogelijk zorgaanbod in onze gemeente. 
 
Aanbesteding 
Om de kwaliteit te waarborgen wil de SP dat de gemeente vooraf goed onderzoekt met  
welke zorgaanbieder(s) ze gaat samenwerken. De grootste is niet per definitie de beste of 
goedkoopste. Het aanbesteden van zorgtaken tegen een minimumprijs is schadelijk voor de 
mensen die zorg nodig hebben en het schaadt ook de belangen van het toch al niet bijster 
goed betaalde zorgverlenend personeel, het zal enkel het belang van de managers dienen. 
Dit moet dus anders.  
Gemeenten zijn momenteel nog niet goed genoeg voorbereid op uitvoering van jeugdzorg, 
AWBZ en Wajong. De SP zal dit onder de aandacht blijven brengen en zal aandringen op een 
zodanige overgang van rijk naar gemeente dat de kwaliteit van de zorg niet nog verder 
wordt aangetast en zelfs wordt verbeterd. 
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Huishoudelijke zorg / Thuiszorg 
De huishoudelijke verzorging moet niét door schoonmaakbedrijven worden gedaan, waarbij 
het personeel als een witte tornado door het huis stormt, in wisselende samenstellingen en 
zonder enig persoonlijk contact. De SP wil de thuiszorg als ‘buurtzorg’ georganiseerd zien. Bij 
deze vorm van thuiszorg zijn de overheadkosten laag en wordt volgens cao normen een re-
ëel vast uurloon betaald. Er wordt gewerkt in kleine zelfstandige teams, waarbij elk team 
een vaste groep cliënten verzorgt. Het indiceren gebeurt door een wijkverpleegkundige of de 
huisarts. Zij zijn de spil, waarbij er rekening wordt gehouden met zowel de draagkracht als 
de draaglast van de mantelzorger. De verzorgers ondersteunen de eigen zelfredzaamheid 
van hun cliënt, zij kennen hun actuele gezondheidssituatie en seinen, waar dat nodig is, de 
arts of de wijkverpleegkundige in. Het indiceren dient bij de cliënt thuis te worden gedaan, 
niet per telefoon. Enkel dan kan de werkelijke thuissituatie beoordeeld worden.  
 
Pgb / zorg in natura 
Er moet een keuzemogelijkheid blijven tussen pgb (persoonsgebonden budget) en zorg in 
natura. Bij deze laatste mogelijkheid dient de gemeente, in overleg met zorginstellingen,  
ervoor te zorgen dat er vakkundig personeel wordt ingezet. De SP vindt dat mantelzorgers 
voldoende aandacht, begeleiding en goede ondersteuning moeten krijgen. Zij besparen de 
gemeenschap immers veel geld.  

Oormerken 
Geld bestemd voor bijstand, Wmo en Wsw dient enkel daar aan uitgegeven te worden en 
mag dus niet belanden in de algemene reserve of in een ander potje. De SP wil dat dit geld 
geoormerkt wordt. 
 
Gelijke rechten voor gehandicapten  
Mensen met een lichamelijke of een verstandelijke beperking, een chronische lichamelijke 
dan wel psychische ziekte of een ontwikkelingsachterstand worden nog te vaak onvoldoende 
serieus genomen of ze treffen teveel obstakels op hun pad. Dit verdient blijvende aandacht 
en vraagt om verbetering.  
Alle gemeentelijke gebouwen, scholen, sportaccommodaties en de openbare ruimtes moe-
ten voor iedereen toegankelijk zijn. Enkel als voldaan wordt aan deze voorwaarde zouden 
vergunningen en subsidies mogen worden verstrekt. Om die gebouwen te toetsen op toe-
gankelijkheid kunnen gebruikersorganisaties worden ingezet. 

Een leefbare k ers 

In vrijwel geheel Nederland is betaalbare woonruimte schaars, zodat een zekere mate van 
overheidsbemoeienis noodzakelijk is, ook in de gemeente Stadskanaal. Het is tijd voor een 
socialer woonbeleid. In plaats van bouwen voor de markt wil de SP bouwen naar behoefte.  
 
Verdeling van woonruimte 
De verdeling zou wat de SP betreft gebaseerd moeten zijn op objectieve maatstaven zoals 
wachttijd, inkomen, omvang van het huishouden, sociaal economische binding en bijzondere 
omstandigheden (bijvoorbeeld ouderen, gehandicapten). Bewoners die hun huis uit moeten 
vanwege wijk- of dorpsvernieuwing dienen voorrang te krijgen bij de toewijzing van een 
nieuwe woning, zodat juist die groep bewoners profijt heeft van de vernieuwing. 
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Sociale huurwoningen 
De wachttijd voor een sociale huurwoning is ondertussen opgelopen tot ongeveer een jaar, 
dat moet korter gaan worden.  
De SP is van mening dat braakliggende stukken grond, ontstaan door de sloop van oude 
huurwoningen, snel dienen te worden herbebouwd. Mocht dit niet mogelijk zijn, dan moet 
er een andere, maar wel zinvolle invulling aan deze plekken worden gegeven.  
Bij herbouw van een wijk dient gestreefd te worden naar minstens 50 % sociale huurwonin-
gen van het totaal nieuw te bouwen woningen.  
 
Leegstand 
Lange leegstand van woningen en/of kantoren kan leiden tot een verpauperd straatbeeld. 
De gemeente Stadskanaal dient een actiever beleid te voeren om een nieuwe bestemming 
voor zulke panden te realiseren en niet de wettelijke termijn van 5 jaar af te wachten. 
  
Indien een pand in eigendom van de gemeente onder bepaalde voorwaarden aan derden 
wordt verkocht, dan dient de gemeente die koper ook te houden aan die voorwaarden.  
Een soortgelijke gang van zaken als rond verkoop en geplande renovatie van het oude post-
kantoor te Stadskanaal, verkocht voor het symbolische bedrag van slechts één euro en met 
open einddatum, moet niet meer voor kunnen komen.  
 
Grondspeculatie 
Grond in eigendom van de gemeente dient in handen van de gemeente te blijven om grond-
speculaties te voorkomen. Aan vastgoedmakelaars mag eventueel wel verkocht worden, 
maar dan enkel tegen een normale marktgerichte prijs. 
 
Duurzaamheid  
De SP vindt het belangrijk dat woningen gezond, veilig, milieuvriendelijk en energiezuinig 
zijn. Zij is een voorstander van energiebesparende maatregelen voor zowel bestaande als 
nieuw te bouwen woningen.  
Er zijn nog veel woningen met heel slechte energielabels. Deze woningen moeten zo snel 
mogelijk geïsoleerd of herbouwd worden, dat is goed voor het milieu en bovendien bespaart 
het de bewoners op termijn veel geld.  
Van nieuwe woningen moeten de daken gericht zijn op het zuiden en onder de goede hoek, 
om (liefst al meteen bij de bouw) zonnepanelen te kunnen plaatsen.  
Woningen en wijken moeten zodanig ontworpen worden dat ze flexibel te gebruiken zijn, en 
daarbij aanpasbaar / toegankelijk zijn voor ouderen en minder validen.  
 
Verkoop van huurwoningen 
Mocht het noodzakelijk zijn om huurwoningen te verkopen om nieuwbouw te kunnen finan-
cieren dan dient de opbrengst aantoonbaar gebruikt te worden om nieuwe, betaalbare wo-
ningen toe te voegen aan de woningvoorraad of maatschappelijke projecten te financieren. 
 
Huisvesting voor jongeren en ouderen 
De SP vindt het erg belangrijk dat onze jongeren in de gemeente Stadskanaal kunnen blijven 
wonen. Door de vergrijzing zal het aantal ouderen stijgen. Goede huisvesting voor deze twee 
groepen is en blijft een taak van de gemeente. 
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Maatschappelijke behoefte 
De SP streeft er naar dat beleid voor bouwen en wonen, (thuis)zorg en Wmo geïntegreerd 
zal worden ontwikkeld. Ook wil de SP samenhangend beleid ontwikkeld zien op het gebied 
van herbestemming van voormalige gemeentegebouwen, verpaupering van ongebruikte 
boerderijen en bedrijfsgebouwen, woning overschotten, en krimp.  
Dat beleid moet in samenspraak met inwoners, ambtelijke organisatie en woningcorporaties 
worden ontwikkeld, waarbij de maatschappelijke behoefte en het belang van de inwoners 
centraal zullen moeten staan. 
 
Bewonersparticipatie  
De SP vindt verder dat bij plannen voor wijkvernieuwing allereerst de bewoners van die wijk 
moeten worden gehoord, dus vóórdat de plannen gemaakt worden.  
De gemeente moet de wijkbewoners stimuleren tot het vormen van een bewonersverte-
genwoordiging waarin géén vertegenwoordigers van de gemeente of van de woningbouw-
vereniging plaats mogen nemen. Alleen dan wordt gewaarborgd, dat de bewoners hun eigen 
mening kunnen geven zonder beïnvloed te worden. Vervolgens dient er sprake te zijn van 
bewonersparticipatie in plaats van inspraak, omdat in geval van inspraak de mening van de 
bewoners door de bestuurders genegeerd kan worden. In geval van participatie doen de 
bewoners volwaardig mee en is de kans dat hun wensen gerealiseerd worden het grootst.  
 
Zorg voor monumentale panden 
De gemeente moet er voor zorgen dat monumenten goed worden onderhouden. Er is al veel 
te veel gesloopt in de gemeente Stadskanaal. We moeten zuiniger zijn op wat we hebben en 
proberen zoveel mogelijk oude monumentale panden voor de gemeenschap te behouden. 
 
Een leefbare buurt met groen en speelvoorzieningen 
Buurten en dorpen moeten leefbaar blijven door de voorzieningen in elke woonwijk op peil 
te houden. Elke wijk heeft recht op voldoende groen op loopafstand: goed onderhouden 
buurt- en wijkparkjes en groenstroken. Speelvoorzieningen dienen in elke buurt aanwezig en 
op orde te zijn. Dat wil zeggen; netjes en goed onderhouden, en vooral ook veilig.  

Een veilige k ers 
 
Veiligheid betekent ook: je veilig kunnen voelen. Een samenleving waarin mensen zich niet 
meer veilig voelen is een ziekmakende samenleving. Het is immers zeer onplezierig wonen in 
een buurt waar regelmatig vernielingen worden aangericht en er drank- of drugsoverlast is. 
Voor de SP is veiligheid daarom een zeer belangrijk item.  
 
Preventie 
De SP wil goede preventie, in plaats van enkel criminaliteit te bestrijden juist voorkómen dat 
dingen uit de hand gaan lopen. Daarom is het erg belangrijk dat er al bij de eerste signalen 
snel wordt ingegrepen.  
Harder straffen heeft geen effect en het komt het veiligheidsgevoel zeker niet ten goede.  
De recidive is door harder te straffen niet afgenomen (dit ligt al jaren rond de 70 tot 80%). 
Preventie daarentegen heeft een veel positiever effect op de misdaadcijfers.  
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De gemeente Stadskanaal krijgt de komende jaren te maken met enorme bezuinigingen. 
Desondanks moet onze gemeente ervoor waken preventieve maatregelen tegen criminaliteit 
te schrappen en enkel bezig te zijn met de bestrijding ervan.  
 
Politie zichtbaar aanwezig 
De SP wil dat politieagenten weer zichtbaar op straat aanwezig zijn en zij moeten ook vaker 
dan nu het geval is ter plekke gaan kijken als de situatie daarom vraagt. Het voorkómen van 
vandalisme moet hierbij hoge prioriteit hebben. Daarom moet er meer toezicht door politie- 
of wijkagent komen, met name in de avond- en nachtelijke uren en in het weekend. 
 
Wijkagent  
De gemeente moet inzetten op een vorm van preventie waar jeugdwerkers, politie en ook 
anderen bij betrokken worden. Buurt- en wijkagenten hebben hierbij een belangrijke taak.  
In de huidige situatie dreigen zij meer en meer uit het straatbeeld te verdwijnen, doordat zij 
regelmatig worden ingezet voor andere politietaken.  
Door weer meer wijkagenten in te zetten, ze daarbij de tijd te gunnen om de buurt te leren 
kennen en ervoor te zorgen dat zij in de wijk aanspreekbaar zijn, wordt het veiligheidsbeleid 
niet alleen effectiever, maar ook menselijker. De wijkagent moet bekend, zichtbaar en  
gemakkelijk te bereiken zijn.  
 
Huiselijk geweld 
Huiselijk geweld moet direct en op de juiste wijze aangepakt en teruggedrongen worden.  
In wijken waar escalaties het vaakst voorkomen moet er niet worden afgewacht, maar waar 
nodig direct worden ingegrepen. Daar waar het gaat om drank, drugs en geweldsmisbruik 
moet maatschappelijke hulp worden aangeboden. 
 
Opvang ex-gedetineerden 
Ex-gedetineerden moeten een gedegen opvang en begeleiding krijgen. Dit beleid is welis-
waar niet goedkoop, maar levert op termijn veel meer op dan het anders zal gaan kosten.                
 
Verkeersveiligheid  
Van groot belang is ook de verkeersveiligheid in de woonwijken, en rondom scholen en 
speelplaatsen. Buurtbewoners kunnen zelf goed aangeven, waar zich gevaarlijke situaties en 
knelpunten voordoen. Het is de taak van de gemeente om deze problemen zo snel mogelijk 
op te lossen (eventueel in samenwerking met deskundigen).  
Op doorgaande wegen in woongebieden moeten er snelheidsbeperkende maatregelen wor-
den genomen. Indien dat onvoldoende helpt, moeten er regelmatig snelheidscontroles  
gehouden worden.  
 

Een leerzame k ers 
 
De SP vindt goed onderwijs zeer belangrijk. Door de jarenlange bezuinigingsdrift op het ge-
bied van onderwijs is de kwaliteit ervan behoorlijk aangetast. Dit heeft op den duur grote 
gevolgen voor onze maatschappij. 
Kinderen hebben allereerst het recht om kind te zijn. Daarnaast dienen kinderen te worden 
opgevoed tot sociale, weerbare en kritische individuen.  
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Het is belangrijk dat elk kind goed Nederlands leert praten, lezen en schrijven en voldoende 
vaardigheid in rekenen krijgt, om zo in de toekomst betere kansen op de arbeidsmarkt te 
hebben. Ook moeten ze vertrouwd raken met kunst en cultuur.  
De SP vindt dat er naast de al bestaande opleidingen op MBO niveau ook opleidingen op 
HBO niveau moeten komen. Door te investeren in onze jongeren kan voorkomen worden dat 
zij uit het gebied wegtrekken.  
 

Onderwijs in de buurt 
Kinderen moeten dichtbij huis naar een goede openbare lagere school of peuterspeelzaal 
kunnen gaan. Daarom moet gestreefd worden naar een juiste verdeling van de scholen en 
kinderopvang over de diverse woonwijken.  
De gemeente moet bevorderen dat schoolgebouwen en gymzalen buiten schooltijd optimaal 
gebruikt worden, bijvoorbeeld voor buurtactiviteiten. Ook moet er op toegezien worden dat 
de gebouwen goed schoongemaakt worden. 
 
Scholen en klassen mogen niet te groot zijn 
De SP is een voorstander van kleinere scholen en minder grote klassen. Onderzoeken tonen 
aan dat kleinere scholen veel beter presteren dan de grote onpersoonlijke ‘leerfabrieken’. 
Op dit soort grote scholen is er veel te weinig persoonlijk contact mogelijk tussen leraar en 
leerling met als mogelijk gevolg veel schooluitval door wederzijds gebrek aan interesse.  
De leerkracht moet weer een centrale rol gaan spelen. Daarbij zijn op een kleinere school, in 
de eigen omgeving, ouders makkelijker bij het leerprogramma te betrekken. Dit alles komt 
de motivatie van zowel leerling als leerkracht ten goede.  
 
Uitbreiding scholen 
In verband met de toenemende vergrijzing en het sluiten van verzorgingshuizen is er een 
grotere vraag naar thuiszorg. Daarom zou een opleiding MBO-Zorg in de gemeente Stadska-
naal zeer welkom zijn.  
We wonen hier in een krimpgebied, waar helaas steeds meer jongeren wegtrekken. Door 
het verbreden van het aantal opleidingen (ook op HBO niveau) zal het wellicht lukken jonge-
ren aan onze gemeente te blijven binden. 
 
Begeleiding schoolverlaters 
Elke jongere zou de school moeten verlaten mét een startkwalificatie (MBO-2, HAVO of 
VWO). Er zal dus alles in het werk moeten worden gesteld om dit te realiseren. Desondanks 
blijkt het soms onmogelijk een bepaalde leerling op school te houden. De SP vindt dat in dat 
geval die leerling tot een leeftijd van 23 jaar intensief begeleid dient te worden.  
Door middel van een combinatie van werk en opleiding ( leerwerktrajecten ) kan dan alsnog 
een startkwalificatie worden behaald. Tot 23 jaar wordt er dus óf geleerd óf gewerkt óf een 
combinatie van deze twee.  
Op elke melding dat een leerling de school heeft verlaten of als er veel schoolverzuim is (ook 
bij niet-leerplichtige leerlingen) moet worden gereageerd met een thuisbezoek. Hierbij moet 
een persoonlijke benadering worden gebruikt, door één persoon die regelmatig contact 
heeft met de jongere.  
Probleemleerlingen moeten alleen van school mogen worden gestuurd als er een geschikte 
vervangende school of passend traject is. 
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Leerwerktrajecten 
De gemeente Stadskanaal moet nauw samenwerken met het UWV ( via werk.nl ) en het be-
drijfsleven. Door meer leerwerkplaatsen te creëren kunnen jongeren die vroegtijdig de 
school verlaten met behoud van uitkering alsnog een vak leren. Voorwaarde is dat het om 
beroepen gaat waar de samenleving op korte termijn behoefte aan heeft. Dit mogen geen 
leerwerkprojecten zijn die na een jaar ophouden te bestaan of leerbanen zonder perspectief. 
 
Zwemlessen 
Wij wonen in een waterrijke omgeving, daarom moet ieder kind in de eerste jaren van het 
basisonderwijs de kans krijgen om te leren zwemmen en het zwemdiploma te halen.  
Bekeken moet worden op welke wijze kinderen die op de leeftijd van 6-7 jaar nog steeds 
geen zwemles hebben gehad, dit alsnog kunnen krijgen. Wanneer het gezinsinkomen  
daartoe ontoereikend is dient de gemeente de kosten voor zwemles volledig te vergoeden, 
dus zonder eigen bijdrage. 
 
Gymnastiek op school 
Het vak lichamelijke opvoeding is op basisscholen noodzakelijk en dient gegeven te worden 
door een vakleerkracht. Elk kind moet kunnen sporten. 
 

Een k ers voor jong en oud 
 
Jongeren zijn de toekomst. De SP vindt het belangrijk dat de jongeren in onze gemeente zich 
thuis voelen en zich goed kunnen ontplooien. Daarvoor zijn opleiding, sociale contacten, 
woonruimte en werk van groot belang. De gemeente telt ruim 7000 kinderen en jongeren 
tot en met 19 jaar. Maar ook evenveel 65-plussers, die na een leven lang werken een 
prettige oude dag willen hebben waarbij ze zelf hun eigen keuzes kunnen en mogen maken.  
Tussen hen zit een wereld van verschil, maar jong of oud , en allen ertussenin, het moet voor 
iedereen mogelijk gemaakt worden om een goed leven te hebben binnen onze gemeente.  
 
Ieder kind moet buiten kunnen spelen 
In iedere wijk of buurt moeten voldoende en goed onderhouden, veilige speelplekken zijn 
voor kleuters en kinderen in de basisschoolleeftijd. 
 
Jongerencentrum 
De SP vindt dat er binnen onze gemeente meerdere en volwaardige jongerencentra moeten 
zijn. Voor tieners moet er aanbod zijn van activiteiten die bij hun belangstelling en behoefte 
aansluiten. Ruime openingstijden, en de aanwezigheid van jongerenwerkers zijn een 
vereiste. De jongeren moeten hier actief bij betrokken worden.  
 
Jongerenwerker 
Alle wijken en dorpen moeten de beschikking krijgen over jongerenwerkers. Zij hebben 
sneller in de gaten wat er zich onder jongeren allemaal afspeelt, waardoor potentiële 
problemen mogelijk eerder worden ontdekt en erger voorkomen kan worden.  
Door de crisis hebben veel jongeren te kampen met jeugdwerkloosheid en daaruit 
voortvloeiende problemen. Als er door investering in het jongerenwerk veel ellende kan 
worden voorkomen is die investering de kosten dubbel en dwars waard.  
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Maatwerk voor werkloze jongeren 
Jongeren die niet aan werk kunnen komen mogen niet ‘met een schoffel het park in worden 
gestuurd’, maar moeten worden geholpen een voor hen geschikte opleiding of baan te 
vinden. Zie ‘een leerzame koers’. 
 
Huurwoningen voor ouderen en mensen met een beperking 
Er moet meer geïnvesteerd worden in betaalbare, levensloopbestendige huurwoningen voor 
ouderen en mensen met een beperking.  
De SP vindt dat ouderen zo lang zij dat kunnen en zelf willen, in hun eigen huis en in de eigen 
woonomgeving moeten kunnen blijven wonen. Voorkomen moet daarbij worden dat deze 
mensen eenzaam in hun huisje verpieteren.  
Er moet voldoende hulp worden geboden om hen het zelfstandig wonen mogelijk te maken. 
Voor ouderen die niet meer zelfstandig kunnen wonen moeten er liefst in de eigen buurt 
kleinschalige woonzorgvormen komen waar ze veilig en comfortabel kunnen leven.  
 
Rekening houden met ouderen 
Nu ouderen gedwongen worden veel langer in het eigen huis te blijven wonen moet bij de 
inrichting van de wijken veel meer rekening met hen worden gehouden. Bijv. bij de aanleg 
van voetpaden, fietspaden, veilige oversteekplaatsen en met hier en daar bankjes om tijdens 
de dagelijkse wandeling wat uit te rusten.  
 
Vervoer voor ouderen 
De gemeente moet er zorg voor blijven dragen dat taxivervoer voor ouderen betaalbaar 
blijft, zonder hoge opstaptarieven. Zeker nu ouderen in het eigen huis moeten blijven 
wonen, ondanks behoorlijke beperkingen, is deze vorm van vervoer noodzakelijk.  
De afstand naar arts, ziekenhuis, winkels etc. kan behoorlijk groot zijn, en als er dan geen 
beroep kan worden gedaan op familie, kennissen of buren is vervoer per taxi vaak nog de 
enige mogelijkheid om te reizen. 
 

Een democratische k ers 
 
Beslissingen over zaken die de inwoners van onze gemeente aangaan worden nu te vaak 
buiten hen om genomen. Het college heeft de afgelopen jaren blijk gegeven zeer slecht te 
communiceren met de inwoners.  
Door haar manier van beleid maken gaat onze gemeente nu fuseren met andere gemeenten 
zonder ook maar enige inspraakmogelijkheid voor de eigen bevolking.  
Ook zijn er door dat beleid leden van wijkraden en van participatieraden opgestapt, zijn 
verenigingen gepasseerd en zijn vele inwoners onnodig in de problemen geraakt.  
 
Als je de inwoners vraagt om te participeren, meer te doen voor de samenleving, dan moet 
ook hún mening gehoord worden en meetellen in de besluitvorming. Diezelfde  inwoners 
buiten spel zetten leidt enkel tot cynisme. Wanneer zij op geen enkele manier invloed 
mogen uitoefenen op hun eigen leefomgeving raken ze op den duur álle interesse in de 
politiek kwijt. De SP wil dat dit anders gaat worden. 
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Herindeling   
De raad heeft in haar vergadering van 25 november 2013 gekozen voor de zogenaamde  
horizontale variant: het samengaan met de gemeenten Veendam, Pekela, Vlagtwedde en  
Bellingwedde. De laatste twee hebben echter al besloten om enkel met elkaar, als gemeente  
Westerwolde verder te gaan. De SP is tegen herindelen zonder volksraadpleging, omdat zij 
van mening is dat een gemeentelijke herindeling van onderaf dient te worden gecreëerd en 
niet van bovenaf opgelegd moet worden. Wel heeft de SP gemeend dat van de twee gebo-
den varianten waar tussen moest worden gekozen, dit de beste was. Maar heeft daarbij een 
stemverklaring afgegeven: de gemeente had vooraf eerst de bevolking moeten raadplegen.  
 
Inspraak en referendum 
Inspraak is te vaak slecht geregeld. Het besturen van onze gemeente kan en moet een stuk 
democratischer worden. Over hete hangijzers, belangrijke en kostbare beslissingen en 
kwesties moet de bevolking ruim tevoren haar mening kunnen geven. Met name moeten het 
college en de raad zich openstellen voor alternatieven, bezwaren en correcties vanuit de 
bevolking en dit alles voldoende mee laten wegen in hun uiteindelijke beslissingen.  
 
Bij grote projecten moet de inwoners – middels een referendum – om hun mening worden 
gevraagd. De inwoners betrekken bij de ontwikkelingen in de gemeente en zo samen 
beslissen over de toekomst zorgt voor wederzijds vertrouwen en respect. Over belangrijke 
kwesties die een hele wijk aangaan, moeten buurtreferenda gehouden kunnen worden. 
 
Gemeentebestuur de straat op 
Gemeentebestuurders zouden wat meer de wijken in moeten gaan, op de fiets of lopend, 
kijken en praten met de mensen in hun gemeente. Buurten in de buurt. Aansluiten bij de 
praktijk en niet vast blijven zitten in ooit bedachte plannen en regeltjes. De gemeente moet 
in de contacten met de bevolking optimaal benaderbaar zijn, haar afspraken nakomen en 
inspraak vanuit de bevolking serieus nemen.  
 
Bezuinigen op het ambtelijk apparaat 
De SP vindt dat leden van het college en de raad zelf het goede voorbeeld moeten geven en 
dus niet onnodig geld mogen uitgeven. Het mag best wat minder allemaal, zeker in crisistijd. 
Ook moet er aan de uitgavenkant voorrang gegeven worden aan uitgaven ten behoeve van 
de inwoners zelf, zodat het voor iedereen leefbaar blijft, iedereen mee kan blijven doen, en 
voorzieningen niet geschrapt hoeven worden. Alle zaken die uitgesteld kunnen worden tot 
er weer betere tijden aanbreken moeten worden uitgesteld. De hoogte van het salaris moet 
in verhouding staan tot het te leveren werk, uitwassen hierin zijn onacceptabel. 
Inhuren van externe bedrijven moet zoveel mogelijk worden voorkomen en als het echt niet 
anders kan dan enkel tegen een normale vergoeding.  
 
Een menselijke overheid 
In grote ingewikkelde organisaties worden klanten al te vaak als nummer behandeld. Helaas 
komt dat ook in onze gemeente voor. Daarom pleit de SP ervoor dat menselijkheid altijd een 
randvoorwaarde is bij de publieke dienstverlening. Regels zijn geen absolute waarheden, er 
moet altijd goed naar iemands verhaal worden geluisterd voor er een oordeel wordt geveld.  
Elke inwoner heeft recht op goede dienstverlening en een fatsoenlijke behandeling, waarbij 
het niet uit mag maken of iemand nu bankier is of bijstandsmoeder.  
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Een mobiele k ers 
 
Openbaar vervoer 
De SP zal bij de provincie aandringen op het behoud en herstel van buslijnen. Uitgangspunt 
is dat de lijnbussen op doordeweekse dagen minstens eenmaal per uur door alle kernen 
binnen de gemeente rijden. Daar waar dit niet mogelijk is moet er een belbus komen die 
goed aansluit op de routes en tijden van de buslijnen. 
 
Wij zijn erg blij met de beslissing over de nieuwe treinverbinding in 2017 op het traject  
Groningen - Veendam - Stadskanaal. De SP heeft nog liever dat deze doorgetrokken wordt 
naar Emmen. Hiermee wordt Stadskanaal en ook de directe omgeving, beter bereikbaar en 
vanuit een grotere regio.  
Een betere bereikbaarheid zal het hele gebied een enorme oppepper geven, omdat het de 
kans op vestiging van nieuwe bedrijven vergroot. Scholieren en studenten kunnen dan ook 
elders een opleiding van hun keuze gaan volgen, zonder dat vervoersproblemen daarvoor 
een belemmering zijn. Iedereen kan dan, door gebruik te maken van de trein, op een veel 
grotere afstand van Stadskanaal aan het werk, waardoor de kansen op het vinden van een 
baan een stuk groter zullen worden.  
 
Wandel- en fietspaden 
Logische, en vooral veilige fiets- en wandelroutes zijn van groot belang. Ook mensen die 
minder valide zijn, moeten gebruik kunnen maken van alle voorzieningen die de gemeente 
biedt. Wandel- en fietspaden moeten goed worden onderhouden en in de avonduren 
voldoende verlicht zijn. 

Een duurzame k ers 
 
Al richt de SP zich vooral op de menselijke samenleving, zij heeft zeer zeker ook aandacht 
voor natuur en milieu. Goede natuur is net als schone lucht en water een levensvoorwaarde.  
Wij willen een duurzame, groene en leefbare gemeente Stadskanaal. De gemeente zal de 
rust en de ruimte goed moeten bewaken en onderhouden. Tevens moeten er meer recreatie 
mogelijkheden komen en die moeten ook beter onder de aandacht gebracht worden.  
 
De SP wil het ondernemersklimaat voor ondernemers in de recreatie, horeca en landbouw 
verbeterd zien. Kleinschalige productie en huisverkoop van streekproducten moet worden 
gestimuleerd, fiets- en wandelroutes moeten worden verbeterd en ondernemers in de 
horeca moeten meer kansen krijgen. Dit maakt zo het hele gebied aantrekkelijker voor 
recreanten, en het vergroot daarbij ook de leefbaarheid ervan voor zijn eigen bewoners. 
Daarnaast stimuleert het ook de werkgelegenheid en de economie. 
 
Megastallen  
De bouw of uitbreiding van grootschalige intensieve veeteeltbedrijven ( ‘megastallen’ ) kan  
rekenen op felle weerstand vanuit de SP, daar dit ten koste gaat van volksgezondheid, milieu 
en dierenwelzijn. Megastallen benadelen de leefbaarheid in een groot gebied en brengen 
grote schade toe aan de recreatiesector. De akkerbouw en kleinschalige veeteelt, mits 
ecologisch verantwoord, willen we wèl alle ruimte geven.  
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Schone energie 
De hoeveelheid olie en gas in de wereld is niet onbeperkt en daarom moet er naar andere en 
schonere energiebronnen worden gezocht, zoals energie uit de zon of uit aardwarmte.  
De SP vindt dat de gemeente de mogelijkheden voor onze eigen omgeving moet 
onderzoeken en toepassing zoveel mogelijk moet stimuleren. Zo zou er een onderzoek 
kunnen komen naar de mogelijkheid om op bijvoorbeeld braakliggende industrieterreinen in 
onze gemeente en op daken van bedrijven zonnepanelen te plaatsen. Ook kan winning van 
warmte/energie uit aardwarmte een mogelijkheid zijn.  
 
De SP is op werkbezoek geweest bij de biovergister in Stadskanaal-Noord. Zo’n biovergister 
kán een groen alternatief zijn, mits er geen (stank)overlast door wordt veroorzaakt.  
Als grondstof moet enkel restafval worden gebruikt, dus geen speciaal hiervoor gekweekte 
gewassen. Ook op het gebied van spaarzaam gebruik van energie en een verantwoord con-
sumentenpatroon kan de gemeentelijke politiek een belangrijke rol spelen.  
Isoleren van bestaande huizen en kantoren moet door de gemeente blijvend worden gesti-
muleerd, de gemeente heeft een taak op het gebied van voorlichting hierover. 
De SP is tegen opslag van kernafval in onze gemeente. Ook hebben wij grote bedenkingen 
als het gaat over de winning van schaliegas. Er is nog te veel onduidelijk over de gevolgen.  
 
De SP is fel tegen de komst van windturbineparken in de nabije omgeving van mensen. Ze 
veroorzaken waardedaling van woningen en mensen kunnen er doodziek van worden door 
met name laagfrequente trillingen. Wij willen dus géén windparken in de Drentse Monden, 
Boerveen en bij de N33. Dit nog afgezien van het feit dat windmolenparken het gebied ook 
landschappelijke en economisch aantasten.  
Windturbineparken kosten de gemeenschap tientallen miljarden aan subsidie, geld wat 
beter besteed kan worden aan isolatie van gebouwen en huizen, zodat daardoor het energie 
verbruik al sterk verminderd wordt.  
Bovenop die windmolen subsidie, in feite betaald door de burgers, gaat ook de energienota 
fors omhoog. Windenergie is eigenlijk ook geen schone energie: de winning van de grondstof 
neodymium (gebruikt in magneten van windturbines om zo het rendement te verhogen),  
veroorzaakt in het noorden van China een ecologische ramp. Bij de winning van die stof  
komen grote hoeveelheden radioactieve stoffen vrij, waardoor beduidend meer mensen 
vroegtijdig aan kanker sterven en veel kinderen met ernstige afwijkingen worden geboren.  
 
Duurzaam bouwen 
De gemeente heeft een voorbeeldrol. Zij moet zelf op duurzame wijze inkopen, de eigen 
gebouwen milieuvriendelijk (ver)bouwen en zoveel mogelijk van duurzame energie voorzien. 
Bij nieuwbouw van woningen en bedrijfspanden moet duurzaam bouwen verplicht worden 
gesteld. Daarbij moet een maximale inspanning geleverd worden om het energiegebruik en 
verspilling van materialen terug te dringen, dit in samenwerking met project ontwikkelaars 
en woningbouwverenigingen. De SP wil dat het herbenutten van oude bouwterreinen en 
leegstaande kantoren en/of bedrijven gestimuleerd wordt. 
Vanuit het oogpunt van duurzaamheid is het van het grootste belang dat woningen goed 
geïsoleerd worden. Vooral oude sociale huurwoningen, waarin veelal mensen met een laag 
inkomen wonen, zijn dat nu niet, die hebben de slechtste energielabels die er zijn.  
Daar is dus veel te winnen. Over het aantal te isoleren woningen per jaar en de huurprijs 
daana moeten harde afspraken gemaakt worden tussen corporaties en gemeente. 
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Een levendige k ers 
 
Cultuur, recreatie en sport zijn van groot belang, voor zowel de ontwikkeling van de mens, 
als van de samenleving in zijn geheel, maar worden daarbij steeds onbereikbaarder voor 
mensen met een laag inkomen.  
Kunst en cultuur zijn de smaakmakers van de samenleving. De gemeente moet zorgen dat dit 
alles, ondanks de crisis, voor elke inwoner bereikbaar blijft en dat er voor kunstenaars 
voldoende mogelijkheden blijven bestaan.  
Sporten maakt mensen gezonder. Het is dus van groot belang dat onze gemeente daarvoor 
de mogelijkheden zoveel mogelijk in stand houdt, niet alleen in de kern Stadskanaal maar 
ook in de omliggende dorpen. 
Om mensen uit de omliggende regio aan te blijven trekken moeten er aantrekkelijke kernen 
gerealiseerd worden, met een breed aanbod van winkels en voldoende evenementen.  
 
Subsidies  
De SP is van mening dat de gemeente culturele organisaties en activiteiten dient te blijven 
ondersteunen. Niet alleen door het verstrekken van subsidie aan bekende organisaties als 
het Streekhistorisch Centrum en de STAR, maar ook aan kleinere instellingen en aan 
verenigingen. Er moet een plek komen, waar plaatselijke kunstenaars permanent kunnen 
exposeren. Van hieruit kan ook de kunstuitleen weer gestalte worden gegeven.  
 
Culturele evenementen 
Stadskanaal moet een actief beleid voeren om een verscheidenheid aan éénmalige of 
structurele culturele activiteiten binnen de gemeente mogelijk te maken. De SP is een 
voorstander van evenementen en festivals, omdat deze de sociale cohesie bevorderen en 
Stadskanaal uitstekend op de kaart zetten. 
 
Bibliotheek 
De SP wil de bibliotheken zoveel mogelijk ontzien bij de bezuinigingen. De laatst opgelegde 
taakstelling door de gemeente is bijzonder hoog, zeker omdat er eerder al flink  bezuinigd 
was. Bibliotheken zijn niet alleen kenniscentra en culturele schatkamers voor jong en oud, 
maar ook ontmoetingsplaatsen. Daarnaast zijn bibliotheken de toegangspoort tot informatie 
en literatuur. Daar moeten we met zijn allen heel zuinig op zijn. 
 
In Stadskanaal is een prachtige nieuwe bibliotheek. De SP is blij dat er, nadat de bibliobus is 
verdwenen, goed is geinvesteerd in de bibliotheek. Voor de buitengebieden is er echter wel 
een leegte ontstaan. In deze gebieden is er nagenoeg niets voor in de plaats gekomen, enkel 
in Onstwedde en Musselkanaal is er nog een kleine hoeveelheid boeken voor kinderen en 
ouderen, en in de laatste daarbij nog wat boeken voor volwassenen.  
 
Beide bibliotheken zijn, als ze kunnen blijven bestaan, ondergebracht in MFA de Bolster in 
Onstwedde en in de nabije toekomst in MFA De Heggerank te Musselkanaal.  
De inwoners uit die dorpen en de omgeving moeten voor bezoek aan een leeszaal dus naar 
de bibiliotheek in Stadskanaal, ook voor uitleen van tijdschriften, CD’s en boeken voor 
volwassenen. De SP ziet mogelijkheden om via internet en boekenkoeriers deze leegte 
enigszins op te vullen. 
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Lokale radio 
De lokale radio vervult een belangrijke taak op het gebied van entertainment en regionaal 
nieuws. De bevolking kan er zelfs de raadsvergaderingen beluisteren en zo te weten komen 
wat er zoal besloten wordt. De SP is van mening dat onze lokale RTVS heeft bewezen een 
belangrijke taak te hebben. Dit dient gesubsidieerd te blijven.  
 
Breed aanbod  
De SP vindt dat iedereen die dat wil moet kunnen sporten. De gemeente moet, ondanks de 
crisis, sportbeoefening blijven stimuleren en streven naar behoud van voldoende en goede 
sportaccommodaties. Er dient een laagdrempelig en toegankelijk aanbod te zijn in sport- 
culturele- en recreatieve activiteiten en verenigingen. De gemeente moet een actief beleid 
voeren om te voorkomen dat verenigingen noodgedwongen ophouden te bestaan, ondanks 
dat er vanuit de burgers wel veel belangstelling voor bestaat.  
 
Sport voor iedereen 
De SP wil dat valide en gehandicapte sporters zoveel mogelijk samen onderdak vinden in een 
vereniging, waarbij ze gebruik kunnen maken van dezelfde faciliteiten.  Als dit vanwege de 
handicap niet mogelijk is, moet er naar een alternatief gezocht worden, bij voorkeur door 
bestaande accommodaties aan te passen. Concreet denkt de SP hier aan goed en tijdig 
vervoer van en naar de sportaccommodaties, aanwezigheid van invalidentoiletten en –
douches en drempelvrije gebouwen.  
 
Zwembaden 
Elke inwoner in onze gemeente, volwassen of kind, moet in de zomer naar een zwembad in 
de buurt kunnen. Zeker nu door de crisis veel mensen niet meer op vakantie kunnen gaan, is 
het des te belangrijker om deze vorm van recreatie te behouden. Daarom moeten alle drie 
de buitenbaden in stand worden gehouden.  
 
Bij zwembad Noord wordt onderzocht hoe een en ander goedkoper kan qua energie- en 
waterkosten. Ook werkt het bad vooral met vrijwilligers en zijn er extra activiteiten. Dit kan 
ook noodzakelijk zijn voor de beide andere baden om zo de kosten te drukken en daardoor 
het bad te kunnen behouden. In de zomer kunnen er ook zwemlessen gegeven worden, 
eventueel in samenwerking met het overdekte zwembad Pagedal.  
 
De SP is zich er van bewust dat het openhouden van alle drie buitenzwembaden beslist niet 
goedkoop is, maar vindt zwembaden open houden vele malen belangrijker dan het voor 
maar liefst 117.000 euro  vervangen van een rij bomen (echt gebeurd in 2013).   
Afgezien van de veel te hoog uitgevallen kostenpost voor dat project dienen dergelijke dure 
operaties uitgesteld te worden tot het financieel weer verantwoord is. 
 
Monumenten 
Historische panden zijn voor een gemeenschap van culturele waarde en moeten daarom op 
de monumentenlijst geplaatst worden. Voorkomen moet worden dat door verpaupering 
enkel nog sloop rest, zoals in geval van het oude postkantoor in Stadskanaal.  
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Een ondernemende k ers 

Voor de economie van de gemeente Stadskanaal zijn het midden- en kleinbedrijf en het  
toerisme belangrijke peilers. Deze zorgen voor werkgelegenheid. Met de wensen van de  
ondernemers dient dus rekening gehouden te worden. Maar ook de bereikbaarheid speelt 
een belangrijke rol. De komst van een treinverbinding via Veendam met Groningen zal een 
gunstige invloed hebben. Investeringen door de gemeente in de lokale economie moeten als 
voorwaarde hebben dat ze bijdragen aan behoud, of beter nog groei, van het aantal banen. 
Gemeentelijke middelen mogen niet gebruikt worden om projectontwikkelaars overeind te 
houden en enkel het belang van aandeelhouders te dienen.  
De SP staat voor een solide financieel beleid, maar wil daarbij andere, veel socialere, keuzes 
maken. Wij zullen ons blijven verzetten tegen prestigeprojecten (zoals een hippisch recreatie 
centrum) terwijl er op basale sociale voorzieningen moet worden bezuinigd en mensen aan 
de onderkant van onze samenleving daarvan steevast de dupe zijn. 
De SP wil dat minimaal 20 % van het door de gemeente uit te besteden werk aan lokale  
zzp-ers wordt gegeven in plaats van enkel aan een paar grote bedrijven. 
 
Midden- en kleinbedrijf 
Stadskanaal is in october 2013 uitgeroepen tot MKB-vriendelijkste gemeente in het noorden.  
Op zich lijkt het hier op dat gebied in ieder geval wel goed te gaan. Dit zet Stadskanaal dan 
wel op de kaart, het imago bij ondernemers buiten de regio is goed, maar nu moet de 
gemeente  die bedrijven nog wel hierheen zien te krijgen. Eventueel door de grondprijs te 
verlagen, zodat het voor bedrijven nog aantrekkelijker wordt om zich hier te vestigen.  
 
Ons gebied heeft grote behoefte aan werkgelegenheid, niet alleen voor laaggeschoolden, 
maar juist ook voor mensen met een hogere opleiding. Op die manier kunnen er ook 
stageplekken komen, mocht er in de komende jaren een HBO opleiding gerealiseerd kunnen 
worden. De gemeente Stadskanaal moet zich hier sterk voor maken. De SP gaat voor échte 
banen en heeft minder interesse in de komst van bedrijven die zich hier enkel vestigen om 
zo eenvoudig aan heel goedkope werkkrachten te kunnen komen en die verder geen enkel 
perspectief bieden. Startende kleine ondernemers moeten geholpen worden hun bedrijf op 
te starten. De SP vindt dat de gemeente moet onderzoeken of er op dit gebied nog een en 
ander verbeterd kan worden in de begeleiding zodat er een grotere kans van slagen is. Nu 
nog verdwijnen te veel van die kleine bedrijfjes ook weer snel.  
 
Onderwijs in de Duitse taal 
De werkgelegenheidssituatie in het aan Groningen en Drenthe grenzende deel van Duitsland 
is stukken gunstiger dan in onze gemeente het geval is, zeker op het gebied van 
werkloosheid. Daar liggen dus kansen voor Nederlandse werknemers. De gemeente 
Stadskanaal heeft hier een taak: voorlichting en bemiddeling om zo mensen die er interesse 
in hebben ginds aan het werk te helpen. Ook moet internationale handel en uitwisseling 
tussen bedrijven in het grensgebied gestimuleerd worden. Noodzakelijk hierbij is wel dat 
mensen meer vaardigheid krijgen voor wat betreft de Duitse taal, die is vaak bedroevend 
slecht. Daarom zou in het gehele grensgebied naast Engels ook het vak Duits op scholen 
verplicht moeten worden gesteld. Het zou ook een goed idee zijn om werkzoekenden in 
onze gemeente een cursus Duits aan te bieden om zo hun kansen op de internationale 
arbeidsmarkt te vergroten. 
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Winkelgelegenheid  
De SP is tegen uitbreiding van het aantal koopzondagen, omdat dit niet in het voordeel van 
kleine winkeliers is, zij zouden daarvoor extra personeel in dienst moeten nemen. Een aantal 
jaar geleden heeft de SP een enquête onder de centrumwinkeliers in Stadskanaal gehouden 
en daaruit is gebleken dat 70% van hen tegen uitbreiding van het aantal koopzondagen is.  
Wel is de SP voorstander van andere activiteiten op zondag, waarbij horecagelegenheden en 
kleine toeristische winkeltjes natuurlijk open mogen zijn.  
Het mag best een heel stuk levendiger worden op zondag en dan zal het voor toeristen ook 
aantrekkelijker zijn om het hele weekend te blijven. 
Een groot pluspunt is het gratis parkeren, het trekt hierdoor meer winkelend publiek uit de 
regio aan.  Aan dit parkeerbeleid moet niets veranderd worden.  
 
Toerisme 
Ook toerisme levert werkgelegenheid op. Daarom vindt de SP dat de gemeente Stadskanaal 
in samenwerking met Vlagtwedde en Bellingwedde het toerisme in Westerwolde moet 
blijven bevorderen. Toeristen in Westerwolde begeven zich veelal door het gehele gebied, 
zodat alle drie de gemeenten hiervan kunnen profiteren.  
Vaarrecreatie op het stadskanaal is goed voor het toerisme in de gehele kanaalstreek.  
De SP vindt wel dat de aanlegplaatsen goed bereikbaar moeten zijn en dat het heffen van 
een gemeentelijke belasting hier op zijn plaats is.  
 
 


